
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 9 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 16. april. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown (LA). 

 

Spørgsmål nr. 9:  

”Det fremgår af bemærkningerne (side 10), at et regionsråd kan ”overdrage 

kompetencen til at behandle og godkende ansøgninger om videregivelse af 

oplysninger fra patientjournaler til Ét Kontaktpunkt”. Men er det ikke meningen med 

forslaget, at det fremover skal være kontaktpunktet, der træffer disse afgørelser og 

ikke regionsrådene? ” 

 

Svar: 

Jo, det er netop meningen, og derfor er jeg også særligt glad for det tætte 

samarbejde, der er med de fem regioner om etableringen af Ét kontaktpunkt. 

Nødvendigheden af en kompetenceoverdragelse fra regionsrådene til Ét 

kontaktpunkt er en del af forståelsen i en aftale om etablering og drift af Ét 

kontaktpunkt, som Indenrigs- og Sundhedsministeriet har indgået med Danske 

Regioner på vegne af de fem regioner. 
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